[bookmark: _GoBack]編號七：                                              六十四卦靈籤解析
(適用寺廟：新營太子爺廟)
	籤號/項目
	中文解析
	英文解析
	日文解析

	第1首(乾為天):月下何追信
(一)
	抽到此籤代表萬事如意、名利雙收，地位及家業繁榮之吉象。但切記得意忘形，若
過份驕縱將招致失敗。
	Everything will go your way. You will gain fame and fortune. Your status will rise, and your family business will prosper. Nevertheless, you should remain humble, as excessive pride will lead to failure.
	何事も順調で名利が得られ、出世し、家業も繁栄します。しかし天狗になってはいけません。傲慢が過ぎると失敗します。

	第2首(坤為地):晉文歸國
(二)
	萬事切勿貿進，應退守現狀，如此可安然無事。假如醉心於利慾而衝動行事，將導致災害。若謹守本份不動其他念頭，將會先苦後甘，必有成果。
	Do not make rash decisions. Stand your ground, and you will be out of harm's way. If you act impulsively out of desire, harm will befall you. Remain modest and clear your thoughts. You may have to endure first, but you will most definitely reap the sweet fruits of success.
	猪突猛進せず、一歩退いて現状を守れば安泰です。欲にかられた衝動的な行為は災いの元です。本分を守り、余計なことを考えなければ、苦の後に楽が来て、成果が出ます。

	第3首(水雷屯):包拯審郭槐
(三)
	剛創業者，抽到此籤代表初期多事多難，但只要堅忍奮鬥，就能逐步化解困難。若為求職者，需遵照上司指示或賢達明德之士，即有良好表現。
	For the worshiper that has just started their own business, this fortune stick symbolizes challenges during early stages. So long as you persevere, you will overcome these hurdles. For the worshiper in search of advice about work, follow your supervisor's directions, and you will do well.
	起業の場合、初めは多くの困難がありますが、我慢強く努力し続ければ解決していきます。就職の場合、上司や人格者の意見を聞けば、うまく行くでしょう。

	第4首(山水蒙):慈雲太子走國
(四)
	抽籤者因運氣不順且缺乏果斷，處事猶豫不決而誤事，此時應遵照長輩指示，耐心等待，就有光明前途的來臨。如社交生活上若一直對人抱有疑心，將對自身發展不利。亦需注意有關支票、文書證件等失誤，避免蒙受災難與損失。
	You have not had the greatest of luck, for you lack determination and you procrastinate. You should follow the guidance of your seniors and wait with patience for a bright future to come. Harboring doubts about your social life is detrimental to your personal development. Beware of errors involving checks, documents, and identification papers, for damage or loss are likely to befall these objects.
	運気が不順で決断力に欠けているため、優柔不断になって失敗します。しかし年長者の意見を聞いて耐え忍べば、前途は明るくなります。生活では、疑心暗鬼になると良い事がありません。また小切手や証明書に関するミスに気をつけ、災いや損失をもたらさないようにしましょう。

	第5首(水天需):劉文良別妻
(五)
	抽得此籤者，目前不能過份妄動，只要有恆心等待時機到來，運氣會逐漸轉佳且有好結果。過份急進可能遇到艱難跟危險。
	Do not act with haste. Wait for the right moment and seize your chance, and your luck will turn for the better. Rush too fast, and you may encounter challenges and danger.
	軽率な行動はいけません。平常心を保ち、時機の到来を待てば、運気も次第に好転し、成果が出ます。焦って衝動的になると、大きな困難や危険に遭います。

	第6首(天水訟):狄青取旗
(六)
	目前時運不佳，如與人發生爭執，雖有理但會陷是非，雖有智謀深算也將招致不利惡果，也容易陷入對方奸計。
	Your luck isn’t at its best. Should you have an argument with someone, even if you are in the right, you will be blamed. Despite your meticulous efforts and detailed thoughts, you are likely to fall into others’ traps.
	今は運気がよくなく、もめ事が起こります。こちらが正しくても諍いになり、計算づくでも悪い結果となり、相手の罠にはまりやすいので気をつけましょう。

	第7首(地水師):孫臏學藝
(七)
	抽得此籤者，近期屬多事之秋，不要貪圖私利或賣弄手段，拿出果斷毅力處事，將得到意外功名或利益。切勿我行我素，亦小心有居住所在的變動或糾紛等現象。
	Recently, your life has been riddled with challenges. Refrain from being selfish or cutting corners. Handle matters with determination, and you shall receive unexpected recognition or gains. Be considerate in your actions, and beware of changes or disputes regarding your place of residence.
	変動の時期です。貪欲やこざかしい手段を慎み、毅然とした決断を出せば、意外な功名や利益が得られるでしょう。独断専行はいけません。また住んでいる場所の変化やもめ事などにも注意しましょう。

	第8首(水地比):王司徒計獻連環
(八)
	抽籤為平安吉象，跟他人相親相處，避免橫行無忌或過份激烈的行為，否則破壞大好吉運。遵照上司意見行事者吉象，將得眾所望而有所發展。
	You are blessed with safety and auspiciousness. Avoid being reckless when interacting with others, for this will hamper your good luck. Good luck will befall the worshiper that follows the advice of his/her superior; greater heights shall be achieved.
	吉です。ただし他人と仲良く付き合い、横暴な振舞いや極端な行動を慎まなければ大好運も逃げてしまいます。目上の人の意見をよく聞けば、輝かしく進展していきます。

	第9首(風天小畜):石平貴探寒窯
(九)
	此時為萬事不如意之時，不要悲觀自暴自棄，等待雲層散開後就是天晴。氣運自然開通的時候最終將到來，一方面也因小人阻止而無法前進，或夫妻不和等象。
	Nothing is going your way. That being said, do not despair or give up on yourself. There is a silver lining behind the cloud that hangs over you. Your luck will turn when the time is right. On the other hand, your luck is impeded because someone with ill intentions is obstructing you. Also, you may encounter challenges in your marriage.
	万事に不如意ですが、悲観して自暴自棄になってはいけません。待てば雲が散じて晴天となり、最後には運気が到来します。また邪魔者がいて行き詰ったり、夫婦仲が悪くなったりもしますので注意してください。

	第10首(天澤履):雲長古城會戰
(十)
	在困難危險的環境中，只要以柔順的態度應付就能得平安之象，也因謙遜自重，且目前宜退守做持久戰之策為佳。
	When finding yourself in a challenging or dangerous place, take on a soft attitude, and no harm will befall you. Stay humble and protect yourself. The best strategy for you now is to hold back and wait.
	苦境に陥っても、素直で柔らかな心で対処していれば平安を得ます。謙虚に言行を慎み、一歩引いて、持久戦に持ち込むのがよいでしょう。

	第11首(地天泰):藺相如題橋
(十一)
	抽得此籤者代表吉祥安泰，萬事如意，尤其本身或家庭內均有喜事，前途發展與業務繁榮。然切記驕傲，否則將破運之虞。
	Good fortune will befall you, and everything will go your way. Auspicious events will occur in your daily life or in your family. You are looking at a promising future and prosperous business. However, do not be overly proud, for doing so will damage your good luck.
	大吉で安泰です。何事も順調で、自分または家庭にめでたい事があり、将来も明るく、仕事上も成功するでしょう。しかし天狗になっては、運を逃しますので、いけません。

	第12首(天地否):劉邦斬蛇
(十二)
	目前萬事不如意或遇到糾紛，有小人加害亦有別離之苦，然而用不著失意或悲觀，因世上即有盛衰循環，應拿出勇氣努力奮鬥，等待開運和一切如意時機到來。
	Nothing is going your way, or you have encountered a dispute. Someone will ill intentions is harming your luck, and you face the bitterness of separation. However, there is no need to despair or turn pessimistic, for a change in tides is a natural course of life. Muster up the courage to strive on and wait for your luck to change. That day will eventually come.
	何事も順調でなかったり、いざこざが起こります。邪まな者による危害や悲しい別れもあります。しかし気を落としたり悲観的になる必要はありません。万物は循環します。奮闘努力し、運気が来れば万事順調になります。

	第13首(天火同人):薛仁貴投軍
(十三)
	抽得此籤者，萬事如意之象，與人共同經營事業均可成功，宜廣結善緣，得人和而開拓大好機運。然而不可我行我素，偏私而失去公正立場，否則將招致禍害。
	Everything is about to go your way. The business that you run with your business partner will succeed, and you will make many new connections that will expand your opportunities. Refrain from doing whatever you want or putting your interests first. Otherwise, disaster will befall you. 
	何事も順調です。共同事業も含めて成功します。広く善縁を結び、人とは仲睦まじくして、大好運を展開していきましょう。しかし独断専行になったり、自分勝手で公平公正さを失えば、災いがもたらされます。

	第14首(火天大有):狄仁傑中興唐室
(十四)
	此時氣運亨通得其時也，但難免隱藏盛極必衰的預兆，要小心謹慎，以確保盛運持續開展，還有眾望所歸與走紅運賺大錢之象。
	You are currently enjoying a streak of good luck and prosperity. However, height is usually followed by a fall. Be cautious to ensure that your good luck will continue, and you will fulfill everyone's' expectations and make a fortune.
	運気が順調で時機を得ています。しかし衰えの兆しもあります。控えめで慎重にすることで好運も続いていき、人びとから信頼されたり、多くの財をなすことがあるでしょう。

	第15首(地山謙):劉智遠顧瓜園
(十五)
	此時氣運平安，萬事如意，如喪失謙讓德行，即易破運而招致失敗。
	You are blessed with safety and excellent fortune. However, such fortune is destined to crumble should you forsake your humility and virtue.
	何事も順調で、吉です。しかし謙虚さを失えれば、失敗や災いとなります。

	第16首(雷地豫):達摩一葦渡江
(十六)
	此時喜氣洋溢之時，不能因此安逸怠慢，流連於歡樂歌場，需按部就班努力處事謹慎。同時也要嚴謹您的私生活，整理日常一切事務的有利證據，以防他日有糾紛訴訟之需，若太大意將招致失敗，且有小偷光顧之象。
	Although you are in the midst of auspiciousness, you must not indulge in entertainment and neglect your duties. You must continue to strive and work step by step. In the meantime, be attentive to your private life and keep track of everything you do, for these records will come in handy should you become involved in disputes or lawsuits in the future. If you become careless, failure will follow, and so will thieves.
	喜びの気に溢れていますが、安易に娯楽にふけったりせず、慎み深く、規律正しくしなければいけません。日常生活をおろそかにせず、証拠や証明をきちんと管理し、他日のもめ事に備えてください。粗忽は失敗の元です。空き巣や盗難にも気をつけましょう。

	第17首(澤雷隨):袁天罡長安賣卦
(十七)
	尊重他人意見，不能專橫，如此能名利雙收之吉祥運也。借助他人力量即可成就事業，最好專心於一種事業，不要分神他往。
	Respect the opinions of others and refrain from being tyrannical, and you will gain both fortune and stature. Your business will be successful if you lend help from others. You should focus on one business at a time; do not let your mind wander.
	身勝手を慎み、他人の意見を尊重すれば、名声と利益が得られます。事業は他人の力を借りることで成功します。欲張らずに、一つのことに専念しましょう。

	第18首(山風蠱):駱宏勳返楊州
(十八)
	此籤代表萬事停滯不進，氣運亂而難挽回之時運。當此你必須拿出勇氣，膽大心細加以革新即會時來運轉。同時還要小心內憂外患，家務紊亂，事業停滯不振、桃色糾紛、罹病等象
	Everything in your life is stagnating. You have run up against a wall of poor luck. You must find courage, and affect change with boldness and careful thought, and this streak of poor luck will be subverted. Beware of troubles both within and outside of your family. You may come across family troubles, hurdles in your carrier, a troubling love life, and disease.
	万事停滞し、はかどりません。運気が乱れ、挽回は困難です。しかし勇気を奮い、大胆かつ細心な改善により転機が訪れます。また、悩みや心配事、家庭のもめ事、事業の不振、色恋沙汰、病気などに注意しましょう。

	第19首(地澤臨):呂布轅門射戟
(十九)
	此籤代表大運亨通，前途充滿光明與希望，但不可因此驕傲，同時社交上需處處留意待人溫和與圓滿，不能輕浮失節。
	Great fortune will befall you, and your future is full of hope. But do not let this give you pride. You must treat people with warmth and sincerity. Do not act carelessly or without respect.
	好運が到来し、前途は洋々で、明るい光と希望に満ちています。しかし天狗になったり、人と仲良く親しく付き合わなかったりと、礼儀を失わぬよう気をつけましょう。

	第20首(風地觀):塞翁失馬
(二十)
	抽得此籤者，目前是盛即必衰，面臨危險之時運也，需誠摯待人，才能倖免
	Your luck has reached its peak, and you are about to face a fall. You must treat people with sincerity to avoid looming danger.
	今は運気が下降線で、危機に瀕しています。しかし他人への誠意を忘れなければ、好転できます。

	第21首(火雷噬嗑):陶淵明隱居
(二十一)
	凡事不如意時，更需以強硬果斷的態度排除萬難，勇往邁進，才能達成目的。同時還有容易與人發生爭執、蒙受讒言中傷之象。
	When things aren’t going your way, you must rid all hurdles with determination and courage. You may be caught in disputes or fall victim to false accusations.
	万事が不如意な時は、さらに決断力を発揮して困難を乗り越えていけば、目標に達することができます。またもめ事やいわれのない中傷に気をつけましょう。

	第22首(山火賁):慕容貞下棋
(二十二)
	外表美觀而內在空虛，隱憂之時運也。所以你必須充實自己，然後運氣才能通達，並且也要「得人和」為首要之象，可能因缺乏老謀深算而招致不利與失敗之象。
	Everything on the outside seems great, but a void lies within. You must better yourself to improve your luck. Most importantly, you must be on good terms with others. Your lack of experience in strategy-planning may lead to shortfalls or failure.
	見た目は良くとも中身は空虚、内に憂いを秘めた時運です。自己をしっかりと養い、運気を通すようにしましょう。人の和も重要で、熟慮と堅実さがないと損失や失敗を招いてしまいます。

	第23首(山地剝):胡奎賣人頭
(二十三)
	此時是衰亡之時運，因退守以等待時運來臨，並有可能陷入桃色糾紛，被惡人陷害，部屬的牽連，導致財務損失等惡運。
	Your luck has taken a turn for the worst. This is the time for you to hold your ground and wait for your luck to change. You are likely to become involved in a love dispute or be set up by others, leading to financial loss.
	運は下降線です。守りの姿勢で、好転を待ちましょう。色恋沙汰、悪人による危害、部下の過ち、財産の損失などにはくれぐれも注意してください。

	第24首(地雷復):觀音菩薩收大鵬
(二十四)
	目前雖是衰運，但不久將有好運來臨。現在仍不是挺身急進的時候，必須腳踏實地推展下去，不能期望過高。如計畫遇到阻礙，即是願望或計畫成功的開端。
	Your luck is still not looking good, but this will change soon. Now is not the time to take hasty action. You must hold your ground and have realistic expectations. Challenges you encounter while putting your plans to practice symbolize the beginning of success.
	運が衰えていますが、間もなく好転します。今は果敢に前進する時ではなく、着実に歩み、過大な期待をしないようにしましょう。邪魔が入っても、それが目標の達成や計画の成功のきっかけになります。

	第25首(天雷無妄):薛禮進弓摩天嶺
(二十五)
	此籤代表以誠待人與處世為宗旨，順其自然作為自己進退的依據，千萬不能醉心於個人利益與滿足本身欲望。否則將招致意外災害。
	Treat people with sincerity and follow the tide to determine whether you should march forward or stand your ground. Do not become obsessed with your personal interests or with satisfying your desires, for this will bring unexpected disasters.
	何事にも誠意をもって対応することを心がければ、自然と物事は順調に進みます。個人の欲望や利益だけを求めると、思いがけない災いを招きます。

	第26首(山天大畜):海瑞受封耳目官
(二十六)
	路途艱苦，欲展鴻圖而不得志。此時更應堅守正道，埋頭苦幹方能克服艱難，完成大業。同時有上司提拔或學習進步之象。
	The road ahead of you is riddled with challenges. You are unable to flex your wings despite trying. This is the time to stand your ground and better yourself. By doing so, you will overcome all challenges and achieve your goals. You are likely to be promoted by your supervisor or see academic improvements.
	前途は苦難で、志はかないません。しかし断固として正しい道を歩み、一生懸命努力すれば、苦難を乗り越え、成功の道がひらけます。上司の抜擢や成績上昇の兆しもあります。

	第27首(山雷頤):花木蘭代父從軍
(二十七)
	因察時運、識時務，如粗心妄動，容易破運招致不利，還要注重身體健康，小心言行不慎而招災。另與人共事將會有成就之象。
	You should observe your luck and the current environment before taking action. Acting carelessly and with haste will bring you nothing but trouble. Beware of your health. Trouble will befall you if you do not take care of your actions and words. If you work together with others, you will achieve your goals.
	流れや状況をよく見極めましょう。いい加減で軽率な行動は不運や不利益を呼びこみます。健康、言行に十分に注意しないと災いとなります。成果は人との協力で出ます。

	第28首(澤風大過):梁夫人擂鼓助戰
(二十八)
	表示負擔之責任過重，力不從心。目前遭遇挫折而將墮落之時運，所以此時應迎合時機，改變適當方針。此卦還代表輕舉妄動將招致失敗或糾紛，易發生文書錯誤等象。
	You carry too much on your shoulders, and it is adding up to the point where you can't take it anymore. You have encountered setbacks, and your luck is going to take a turn for the worst. This is the time to follow changes in the environment and alter your path. Do not act rashly, or else failure or disputes will follow. You are likely to encounter document-related errors.
	重すぎる責任に実力が伴っていません。挫折があり、運気は下降線です。時機をよく見極め、適切な方針をとりましょう。また軽率な行動は、失敗やもめ事を招きます。書類や文章のミスも起こりやすくなっています。

	第29首(坎為水):孔明七擒孟獲
(二十九)
	重重困難與困苦之時運，你必須以堅忍不屈不撓的態度，等待時運來臨方為上策，此籤還有家庭糾紛、竊盜、生病的災害等象。
	When faced with mounting challenges, you must take on an unbreakable attitude and wait for your luck to change. You may encounter family disputes, theft, or illness.
	大きな困難があり、苦しい時期です。不屈の精神と強い忍耐力で、運気の到来を待ちましょう。家庭のいざこざや窃盗、病気などにも注意してください。

	第30首(離為火):南容三復白圭書
(三十)
	此籤說明，只要確守正道，謙虛和順的態度，與他人合作就能獲得大好時運，順從長輩之意即吉，性急妄動、意氣用事都可能招致失敗。
	Follow the righteous path, adopt a humble and soft attitude, collaborate with others, and great luck will befall you. Following your senior’s advice will bring you good luck. Acting rashly or out of spite will lead to failure.
	正しい道を歩み、謙虚で温和な心をもてば、他人との協力で大好運が到来します。目上の意見にも従いましょう。しかし軽率で衝動的、あるいは感情的になると成功しません。

	第31首(澤山咸):陳三枚二探聚寶樓
(三十一)
	萬事如意之吉祥運也，然若過於衝動即導致破運，並可能有色情是非糾紛、或錯交朋友而誤入歧途等象。若與他人共事者吉等象。
	Everything is going your way, but if you act impulsively, your good luck will be cut short. You may become embroiled in a lust-related dispute or make the wrong friends. If you collaborate with others, you will enjoy good fortune.
	何事も順調です。しかし冷静さを失うと挫折します。男女関係のもつれや不適切な交友関係で道を踏み外さないように注意しましょう。他人との協力は吉です。

	第32首(雷風恒):蘇護進妲己
(三十二)
	抽得此籤者，應不可輕舉妄動，即可獲得安泰與長久繁榮，但若嘗試新計畫，即有可能失敗收場。
	Do not act without careful consideration, and you will enjoy peace and long prosperity. If you chose to try out a plan, it would likely end in failure.
	軽率でいい加減な行動をしなければ安泰で、繁栄は長く続きます。ただ新たな計画や事業などは不成功に終わるでしょう。

	第33首(天山遯):鮑自安打擂臺
(三十三)
	此籤代表衰運預兆，萬事亦採退守態度，言行及處事謹慎，方可安泰。此籤還有加運不振、小人陷害、下備牽累等象。宜識時務以引退之象。
	Poor luck is to be expected. To weather this storm, you should hold your ground and remain discretionary about your actions and words. Other than encountering poor luck, you are likely to be framed by someone with ill intentions, which will also affect your subordinates. You should recognize the situation and keep your head down if need be.
	衰運の兆しですが、守りの姿勢で、言葉や行動に慎重になれば安泰です。ただ更なる不運や悪だくみ、目下のミスの巻き添えなどには注意です。状況をよく見て身を退きましょう。

	第34首(雷天大壯):唐太宗地府應訊
(三十四)
	此籤代表時當盛運，切忌輕舉妄動，否則有破運之虞。得籤者處事需和氣，若衝動只會招致失敗。必須虛心待人待事最為重要。
	You are enjoying a streak of good luck. Refrain from acting without careful consideration, for this will dampen your current good luck. You must always take on an amicable attitude, for being impulsive will lead to failure. The most important thing for you to do is to treat others with humility.
	好運の時期です。運気を逃がさぬためにも、軽率な行動は慎みましょう。また人の和を大事にし、冷静であるように心がけてください。そして最も重要なのが素直で謙虚な心です。

	第35首(火地晉):勾踐復國
(三十五)
	此籤為鼎盛大運，有貴人相助擁戴，或得長輩提拔而更加開運之象，同時事業繁榮，聲望漸高，應提倡公共事業；獲紅利、賺大錢。唯有時因外在影響而有空虛之感。
	Great fortune will befall you. Someone of great value will lend you a helping hand, or your luck will be enhanced with the assistance of your seniors. At the same time, your business is booming, and your reputation is growing. You should consider a carrier in the public sector, which will bring you great riches. However, these external influences may leave a void in your heart.
	大好運です。有力者による推挙や目上からの抜擢により、更に運が開けます。事業は繁栄し、声望も高まり、公共事業を行えば多くの利益が得られます。ただし外部の問題で、虚しさを感じさせられることがあります。

	第36首(地火明夷):申公豹囚禁東海
(三十六)
	此籤代表目前你正在艱難困境中，應謹言慎行，忍耐自重以等待時運到來。同時身體可能受到傷害，或被欺、火災、盜難之象。
	You are trapped in a difficult situation. Be careful of what you say and do and persevere until it is time for your luck to take a turn for the better. You may experience physical injuries, fraud, fire, or theft.
	今は苦境に陥っています。言行を慎み深くし、忍耐と自重を忘れず、時運の到来を待ちましょう。怪我、詐欺、虚言、火災、盗難には十分に注意してください。

	第37首(風火家人):吳得龍姐弟救父
(三十七)
	此籤代表長幼有序、一家和樂相處，家道平安，運氣安泰之吉祥幸福運。得籤者需堅守崗位努力去做，不能衝動行事最為重要，同時也是喜氣洋洋之大好運也。
	Everything is in order, and you have a harmonious family life. Your family is blessed with safety, and your future is auspicious. You must stand your ground and do your best. Do not act on impulse, and your life will be filled with auspicious events and joy. 
	幸福をもたらす吉運です。目上を尊重し、家族睦まじくすれば、家は安泰です。本分をわきまえ、努力を怠ってはいけません。何事も冷静に行うのが最も大切です。とてもめでたい大好運の到来です。

	第38首(火澤睽):姜子牙火燒琵琶
(三十八)
	此籤代表氣運不通、水火不容之象，此時切忌挺身冒進，因以溫和態度方可轉危為安。同時亦小心與人發生糾紛，家庭不睦或與至親因意見衝突導致絕交等象。
	The path ahead of you is riddled with hurdles and challenges. Now is not the time to charge forward. Adopt a soft attitude, and you will overcome the danger that lies ahead. You are likely to become involved in disputes, experience family issues, or disowning family members because of differences in opinions.

	運気が滞り、苦しい時期です。猪突猛進せず、冷静に落ち着いて行動し、危難を乗り越えましょう。また他人とのいざこざや家庭の不和、親との仲たがいによる絶縁などに、十分に気をつけてください。

	第39首(水山蹇):白珍娘借水淹金山
(三十九)
	此籤表示目前艱難困苦重重，此時應確守正道，以等待時運之解通，宜跟隨德才兼備的長輩同進退，在第5個月或第5年後將開始轉運。同時也要小心被奸人計算，心腹叛離等象。
	The path ahead of you is riddled with challenges and hardship. You must stay on the right path and wait for your luck to change. Follow the advice of seniors with virtue and talent. Your luck will change after the fifth month or fifth year. Beware of back-stabbers or traitors.
	大きな苦境に陥っています。正しい道を歩み、好運の到来を待ちましょう。才徳兼備の人生の先輩を見習えば、五か月後あるいは五年後に転機が訪れます。また他人による悪だくみや腹心の裏切りに、十分注意してください。

	第40首(雷水解):范蠡游五湖
(四十)

	此籤說明經過長久的艱辛萬苦，現在開始轉運走向順利，應把握良機，攫取功名。保持沉著態度迎戰，依賴屬下智囊團的助力而成功，家內將有喜事之吉兆。
	After enduring hardships, your luck is finally starting to take a turn for the better. Grasp this opportunity to fulfill your goals and achieve stature. Remain calm when tackling challenges, and accept help offered by your subordinates, and you will succeed. An auspicious event will occur in your family.
	長く続いた苦境、逆境も、ようやく好転します。良い機運をとらえ、功名を立てましょう。心をしっかりと落ち着かせて対処し、信頼できる部下たちの協力で成功に導かれます。家にもめでたいことが起こるでしょう。

	第41首(山澤損)：楊文廣破飛鵝山
(四十一)

	目前氣運衰微，不如意之時運。得此籤者應誠懇努力方可挽回局勢。同時也有失敗損失後，挽回而得吉利之象，凡事不能立刻成功，但隱約中有成功曙光，可得神佛庇佑。
	Your luck isn't looking very good, and things are not going your way. You should work hard and with sincerity to reverse the tides. You are likely to gain something back after losing it. Success cannot be achieved overnight, but there is a silver lining in the future. You will be blessed by the gods.
	運気が衰え、順調にいきません。しかし誠意をもって努力すれば挽回できます。失敗や損失があっても、挽回すれば吉運です。成果はすぐには出ませんが、成功へのかすかな光と神仏の庇護があります。

	第42首(風雷益):濮天鵬楊州賣棒
(四十二)
	此籤代表運氣亨通，需勇往前進，切勿猶豫不決，然不可得意忘形，過份鬆懈而導致破運。同時此籤還有家庭繁榮，金錢運亨通，願望與計畫之成就，有貴人協助之吉兆。
	Your luck is excellent, but you must charge on and refrain from hesitating. At the same time, do not let your pride get the better of you, for letting your guard down will dampen your good luck. Your family will enjoy prosperity and fortune. Your dreams and plans will come true, and a valuable person will come to your aid.
	運気は順調です。果敢に前進し、きっぱりと決断を下しましょう。しかし有頂天になったり、気が緩みすぎると運が逃げます。また家は繁栄し、財運も良く、願望や計画は成就し、ありがたい人の助けも得られるでしょう。

	第43首(澤天夬):雷勝遠絕招未逞
(四十三)

	此籤雖是走紅運，但有困難與危險迫近眉睫，切忌輕舉妄動，應謹慎自重。同時也有與人爭執招禍害或文書處理不當造成損失等象。
	 Although this fortune slip forecasts fame in your future, challenges, and danger loom nearby. Refrain from taking action without careful consideration and be discretional and take care of yourself. You are likely to become involved in a dispute followed by disaster, or experience losses due to improper document handling.
	好運ですが、一方で困難や危険が目の前に迫っています。軽率な行動を慎み、控えめにしましょう。またもめ事による損害や書類の不どによる損失などが起こる兆しがあります。

	第44首(天風姤):秦檜假金牌
(四十四)
	此籤暗示鴻運中衰，辛勞困苦迫近眉睫，此時因萬事謹慎防止衰運開始而獲安泰。同時，要小心意外來臨或被屬下或奸詐者陷害。
	Your luck has been great so far, but hardships are to be expected in the near future. Now is the time to be discretional toward all matters, which will prevent bad luck and ensure harmony. Beware of accidents or being stabbed in the back by your subordinates or people with ill-intentions.
	幸運に衰えが見られます。苦労が目の前にありますので、何事も控えめにして運気の下降を止めれば安泰です。また、思いがけない事故や裏切り、悪だくみに気をつけましょう。

	第45首(澤地萃):唐明王遊月宮
(四十五)

	此籤代表聚合豐盛之象，得人和，賺大錢之時運。提醒得籤者若順從長輩意思，即可開運與吉利。得神明與祖先庇佑，金錢運亨通、農作物亨通。
	All things good are about to happen. You will get along with others and make a lot of money. If you follow the wishes of your seniors, you will have excellent luck. You are blessed by the gods and your ancestors. An auspicious air hangs over any matters related to money and crops.
	運気が非常に好調です。人間関係も良く、大きな財を得ます。目上の意向に従えば、開運と吉祥が得られます。神とご先祖の庇護により、財運が到来し、農作物の収穫も順調です。

	第46首(地風升):黃飛虎反出五關
(四十六)

	此籤有氣運如意、名利雙收，業務繁榮之時運。只要按部就班做事並遵從有德望者建議，將會得利。
	Your luck is looking good, and you have gained both status and riches. Your business is also booming. Take things step-by-step and follow the advice of the revered and virtuous, and you will profit. 
	万事順調で、名声と利益が得られ、仕事もうまくいきます。きちんと段取りを踏み、人格者の意見に従えば、成功するでしょう。

	第47首(澤水困):桓魋存心殺仲尼
(四十七)

	此籤表示目前為艱難困苦之象，此時應堅忍自重，以等待時來運轉。今日之艱難困苦將為他日開運幸福之基石。
	You are currently in a hard place. This is the time to persevere and better yourself and wait for the tides to change. The challenges you face now will one day become the bedrock for your happiness.
	苦境に陥っています。何事も控えめにしてじっと我慢し、転機を待ちましょう。今の苦しみがあってこそ、将来に開運と幸福が到来するのです。

	第48首(水風井):狄梁公望白雲思親
(四十八)

	得此籤者代表目前氣運平靜，宜避免積極的方針，切勿妄動，確守本份以確保平安無事。等待時日即可得到長輩援助而有萬事如意之進展。
	All is well now. Avoid taking any proactive measures and stand your ground to ensure your safety. Wait for a while, and a senior will assist you in achieving great heights.
	運気は落ち着いています。積極的なのは避け、軽率を慎みましょう。しっかりと本分を守れば、平穏無事です。そのうち目上からの助けが得られ、万事順調に進展していきます。

	第49首(澤火革):周元表充軍遇救
(四十九)

	此籤代表氣運變化萬千，本身業務上或其他事務均有變動，建議不能猶豫不決，應拿出魄力革新，而讓事情有轉機。
	Your luck is ever-changing, and more changes are to be expected in your business or other matters. Do not hesitate. You should be decisive and affect change, which will lead to a turn in events.
	運気がさまざまに変化しています。仕事やその他に変動があるでしょう。優柔不断になることなく、果敢に新しさを求めることで、転機がやってきます。

	第50首(火風鼎):陳靜姑臨水平妖
(五十)

	此籤代表氣運亨通，萬事通達，且有上司提拔得以發揮才智而平步青雲。要小心不善人士的親近，否則招致禍害。也可致力行善則可名利雙收。
	You are experiencing great luck, and everything is going according to plan. Your supervisor has lent you a helping hand, which has enabled your success. Do not let those with ill-intentions come close to you, or else disaster will follow. If you do good deeds, you will gain both status and riches.
	運気は順調で、何事もうまくいきます。上司の抜擢で才能が発揮され、出世します。しかし悪意ある人と付き合えば災いとなります。善行に勤しみ、名声と利益を獲得しましょう。

	第51首(震為雷):馮驩焚券
(五十一)

	此時或許是多難之秋，然有扭轉惡運趨向光明之勢，宜謹慎處事，克服一切困難就能達成目的。同時繼承他業可獲名利雙收之效，若繼承父業，將可發揚光大。切忌因自尊心過盛，而不聽他人勸告。
	You may feel that you are in face of many hurdles at the moment, but change is soon to come. Be discretional while handling matters, and you will overcome these hurdles and achieve your goal. If you are taking over a family business, you will gain both status and riches. If you are taking over your father’s business, you will make this business shine. Do not let your self-confidence shield you from the advice of others.
	多難の時かもしれませんが、悪運が好転する兆しもあります。何事も慎重に臨み、万難を乗り越えれば目的は達成できます。また他人の仕事を継ぎ、名声と利益が得られます。家業を継げば、大いに成功するでしょう。自尊心を抑え、他人の諫めをよく聞いてください。

	第52首(艮為山):秦始皇造築長城
(五十二)

	此籤代表阻礙重重，氣運不振，這時應當潔身自好，以等待時運之解為上策。同時不可衝動嘗試新事業。得籤者需小心色情陷阱或因個性頑固導致事情發展不利等情況。
	You face many challenges, and your luck isn’t looking good. This is the time to focus on bettering yourself and wait for your luck to change. Do not delve into a new business endeavor. Beware of lust-related traps or stubbornness.
	運気が振るわず、大きな障害物があります。清廉潔白な身で時運の好転を待つのが吉です。衝動的に新たな挑戦をしてはいけません。また色欲の罠にはまったり、融通が利かずに不利な状況にならないよう注意しましょう。

	第53首(風山漸):伍子胥過昭關
(五十三)

	此籤代表逐漸開運，前途充滿光明與希望，這時必須把握機會努力奮鬥以發展昌隆事業。一方面顯示性急即敗，漸進發展方可有利。婦女得此籤者，必有喜事。
	Your luck is taking a turn for the better. Your future looks bright and hopeful. This is the time to seize the chance and strive to expand your business. However, hastiness will lead to failure. Take it one step at a time. If you are a woman, a joyous event awaits you.
	次第に運が開けます。前途は明るく希望に満ちています。機を逃さず、一生懸命努力して事業を発展させましょう。しかし急いては事を仕損じます。少しずつ歩むのがよいでしょう。女性の方には、めでたい事があります。

	第54首(雷澤歸妹): 屯土山約三事
(五十四)

	此籤代表目前吉運，但不久禍亂災害必至，亦有夫妻失和、發生糾紛等情形。
	Your luck is good, but disaster is soon to strike. You are likely to have a falling-out with your spouse or disputes.
	今は吉運ですが、ほどなくして災いがやってきます。夫婦の仲が悪化したり、もめ事が起こります。

	第55首(雷火豐): 楊戩大破五雷陣
(五十五)

	此籤代表氣運亨通，萬事呈強而富於生機，切勿鬆懈怠慢導致破運。得籤者需加強努力以確保盛運持久。同時需小心人事處理不當或有受騙等情形。
	Your luck is looking good, and your endeavors are charged with energy. Do not slack off, or else your good luck will come to an end. You must work hard to keep this streak of good luck going. Be on the lookout for the improper handling of matters or scams.
	運気は順調で、力強く、活力にあふれていますので、気が緩まないようにしましょう。不適切な出来事や詐欺などに注意しながら、より一層の努力をして、好運を末長く持続させましょう。

	第56首(火山旅):安祿山潛入深宮
(五十六)

	此籤顯示旅行之象，建議你應堅定意志，潔身自守以安定運氣為上策，一方面有居住發生變動、家內發生糾紛或旅途上發生意外等象。
	Travel is written in the future. Be firm and determined and respect and protect yourself to ensure good luck. You are likely to see changes in your residence, family disputes, or accidents during your journeys.
	旅立ちの相です。強い意志と清廉潔白な身で、運気を安定させるのが吉です。居住地の変化や家庭のもめ事、旅行中の事故等には十分に気をつけてください。

	第57首(巽為風):褒姒一笑千金
(五十七)

	此籤代表事多波瀾，此時你必須堅定意志，對事對人均採取恭順態度，隨機應變。把握時機做出明確決定，才不會招致失敗，並可能有意外收穫。同時也可能有繼承糾紛，切勿過份衝動，方可圓滿。
	Obstacles await you. You must remain firm yet mellow when facing people and events. Be flexible in your reactions. Seize the opportunity and make a definitive decision to prevent failure; you may have unexpected gains. You are likely to encounter inheritance-related disputes. Refrain from acting on impulse, and these disputes will be settled.
	多くの波がたちますが、強い意志をもち、人にも物事にも、謙虚な姿勢で臨機応変に対処しましょう。機を逃さずして決断を下せば、失敗どころか思いがけない収穫もあります。また相続や継承をめぐるもめ事があっても、冷静さを保てば円満に解決します。

	第58首(兌為澤):正德君嫖白牡丹
(五十八)

	此籤代表吉運，但任性放縱招來禍害，此時應堅守正道，與人相處和睦為上策。
	Your luck is looking good, yet being stubborn and unruly will bring disaster upon you. You must follow the right path and strive to get along with others.
	吉運です。しかし勝手気ままは災いを招きます。正しい道を歩み、人と仲良く付き合うようにしましょう。

	第59首(風水渙):郭臣埋兒盡孝
(五十九)

	此籤代表困難解除之喜悅，然切勿急躁，凡事要膽大心細，才能獲利。從事運輸業者可名利雙收，有外出旅行運。切忌因朝秦暮楚而招來失敗。
	You are joyed by overcoming a hurdle, but do not be hasty. Only those who are bold yet meticulous can profit. Those working in the transportation business will achieve both status and profit and have a chance of traveling abroad. Sitting on the fence will only bring failure.
	困難が解決する喜ばしい運ですが、焦りは禁物。大胆かつ細心であってこそ利益を得ます。運輸業の方は名声と利益が得られ、旅行運も上々です。節操がないのは、失敗を招きます。

	第60首(水澤節):聶政刺韓傀
(六十)

	此籤代表做事分寸與態度，切勿橫衝直撞，即可得到平安與萬事通達。若沉醉於利慾則招致失敗與災害。應安份守己等待時機到來。
	You must know your place and mind your attitude. Refrain from acting rashly, and you shall enjoy harmony and prosperity. Be blinded by greed and failure and disaster will befall you. You should hold your ground and wait for opportunities to present themselves.
	何事も程よい加減が大切です。何事もなく順調に進むためにも、がむしゃらなのはいけません。利欲におぼれるのは失敗と災いの元です。本分を守り、時機の到来を待ちましょう。

	第61首(風澤中孚):李彪奪官
(六十一)

	此籤表示若有誠心推動一切，則可得他人信賴，而運氣逐開。若有邪念將會破壞信用，蒙受不利。對人講究信義最為重要。與人共事者吉利。同時也需認清身邊朋友是否善惡再決定是否深交。
	If you have the heart to make things work, others will trust you, and your luck with take a positive turn. If you harbor evil thoughts, your credit will be tarnished, and ill fortune will befall you. Trust and righteousness are of the utmost importance when it comes to interpersonal relationships. If you work well with others, you will enjoy good fortune. At the same time, you must determine whether a person has good or ill intentions before making friends with them.
	何事も誠意をもってすれば、信頼を勝ち取り、運が開けます。信義を重んじるのが最も大切であり、邪まな心があれば、信用を失い、不利な形勢となります。共同の仕事は吉です。また周りの友人に対しては、良し悪しを良く見極めてから親しく付き合いましょう。

	第62首(雷山小過):范仲淹計取蕭鐵頭
(六十二)

	此籤代表萬事莫過於急進而導致失敗，必須守住份內之事。切忌不得人和而與人有糾紛，或與親近之人別離之象，亦有可能因受他人委託辦理事情，變成日後禍端的原因。
	Acting with haste will bring failure. You must fulfill your obligations. Refrain from becoming a part of a dispute or drifting away from people close to you. Entrusting matters to others may be the cause of future troubles.
	せっかちになって急いではいけません。しっかりと段取りを踏みましょう。他人との不和やいざこざはいけません。親しい人との別れもあるでしょう。また人からの頼まれごとは、後に災いをもたらす可能性があります。

	第63首(水火既濟):趙匡胤酒醉殺鄭恩
(六十三)

	此籤代表名利雙收，但亦有衰微之兆。切勿驕傲，而需堅忍自重以確保盛運亨通。同時不能做大志之妄想之象。
	You have achieved both fortune and stature, but there are signs you’re your luck may take a bad turn. Do not be proud. You must persevere and take care of yourself to ensure that your good luck continues. Also, do not have illusions of having great achievements.
	名声と利益が得られる吉運ですが、衰えの兆しがあります。傲慢を戒め、謙虚さと自重を忘れずにして運気を保ちましょう。できもしないことを妄想するのもいけません。

	第64首(火水未濟):曹孟德潼關遇馬超
(六十四)

	此籤代表過往氣運不通，萬事不如意。但此時時運逐漸開展之際，應該拿出勇氣，以沉著態度採取堅決務實的方針做事，中能迎接大好時運。最初可能有困難，但最後終會是成功之象。切忌輕率處事，淪為失敗。亦可與他人合作完成大事大業。
	You have experienced poor luck and many setbacks. But now your luck is about to change. You should find courage and calmness and take pragmatic approaches when handling matters, for doing so will bring you great luck. Initially, you may encounter challenges, but you will succeed eventually. Do not handle matters carelessly, for this will lead to failure. Working with others will bring you success.
	これまでは運気が滞り、万事不如意でした。しかしこれからは運気が次第に開けます。勇気を出し、落着いて冷静に、そして躊躇することなく現実的な方針をとれば、大好運が到来します。最初は困難がありますが、最後には成功します。軽率は失敗の元です。また他人との協力で大業を果たすことができます。
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